
 

 

 

 

Referat af 1. bestyrelsesmøde for 

Naturnationalpark Kompedal 
 

 

 

 

 

 

1. Ole Nielsen bød velkommen 

 

2. Præsentationsrunde. Hvert 

bestyrelsesmedlem introducerede sig selv og 

den organisation/forening de repræsenterer 

 

3. Ole Nielsen præsenterede rammerne for 

afholdelse af bestyrelsesmøder 

 

- Sekretariatet udarbejder dagsorden 

sammen med formanden. Dagsorden 

rundsendes mindst to uger før mødet 

afholdes. 

 

- Bestyrelsesmedlemmer kan bede om at få 

punkter på dagsordenen. Punkter sendes 

til sekretariatet mindst tre uger inden 

mødet afholdes. 

 

- Møderne bliver af omtrent 2 timers 

varighed. 

 

- Det tilstræbes af afholde yderligere to 

møder i efteråret samt et i januar, 

hvorefter Naturstyrelsen udarbejder 

projektbeskrivelse. 

 

- Sekretariatet skriver referat, der 

rundsendes til kommentering med en 

uges frist. Herefter rundsendes endeligt 

referat. 

 

- Ole Nielsen udtaler sig på bestyrelsens 

vegne. Naturstyrelsen udtaler sig om 

faglige emner, herunder processen. 

Bestyrelsesmedlemmer er velkomne til at 

udtale sig på egne vegne eller på vegne af 

den organisation de repræsenterer.  
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4. Sekretariatet ved skovrider Søren Hald og projektleder Erik Dylmer præsenterede sig 

 

5. Ole Nielsen præsenterede emner for de kommende møder, herunder hvad den lokale 

projektgruppe arbejdede med for omtrent 1½ år siden.  

 

 

- Den lokale projektgruppe nåede, ud over et indledende møde, at afholde et enkelt 

møde hvor der blev arbejdet med låger, hegn og generel adgang til 

naturnationalparken. Referat fra dette møde kan ses via linket, hvor der også er kort, 

der viser forslag fra mødets deltagere: 

https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/naturnationalparker/naturnationalpark-

kompedal 

 

 

- Det tredje møde i den lokale projektgruppe blev blot fællesspisning, da der blev 

udskrevet valg på dagen for afholdelse af mødet. Planen var at der skulle drøftes 

ønsker til friluftsmæssige tiltag, herunder stier, shelters, tårne, madpakkehuse med 

mere. 

 

 

- Sekretariatet og formanden udarbejder inden næste møde et overblik over hvad de 

kommende møder skal indeholde, for at projektbeskrivelsen kan udarbejdes. 

 

 

Søren Hald præsenterede den kommende proces. Overordnet set vil der være mange 

møder i starten for at projektbeskrivelsen kan udarbejdes. Herefter, og særligt i perioden 

med myndighedsarbejde, forventes færre møder. 

 

 
 

Første væsentlige trin er udarbejdelse af projektbeskrivelse der skal ligge klar i starten af 

2025.  

Sidste trin med indvielse af Naturnationalpark Kompedal forventes at blive i 2028. 

 

https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/naturnationalparker/naturnationalpark-kompedal
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/naturnationalparker/naturnationalpark-kompedal
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6. Kommende møder 

 

- Næste møde afholdes 30. september fra 16.30 til 18.30.  

 

- 3. møde afholdes 21. november fra 16.30 til 18.30. 

 

Møderne afholdes på samme adresse men i Kompedallejrens lokaler. 

 

Den 12. september vil der være mulighed for at få en rundvisning i Kompedal Plantage.  

Det foregår fra 16.30 til ca. 18.30 og vi mødes ved parkeringspladsen ved 

Kompedallejren. Mere information følger efter sommerferien.  

 

 

 

 

Spørgsmål 

 

Der blev spurgt til muligheden for en måde hvorpå dokumenter, rapporter, filer nemt kunne 

deles. Sekretariatet undersøger mulighederne. 

 

Der blev spurgt om muligheden for at invitere andre med til møderne, eksempelvis 

foreninger/interessenter. For den kommende 4-årige periode er det ikke muligt at invitere andre 

med i bestyrelsen. Det er en mulighed at invitere eksterne oplægsholdere med til møderne. 

 

Der blev spurgt om indhegningen inden for afgrænsningen af naturnationalparken kan deles op i 

mindre indhegninger. Sekretariatet vender tilbage. 

 

Der blev spurgt om der stadig er 5 millioner til rekreative tiltag/friluftsfaciliteter. Ja der er 5 

millioner per naturnationalpark. 

 

Der blev spurgt ind til erfaringer fra udlandet og sekretariatet kunne oplyse at Naturstyrelsen 

havde været rundt og se på forskellige projekter i Tyskland, Holland og England, der kunne 

virke som inspiration.   

 

Der var desuden spørgsmål om en række forhold, som vi vil skulle forholde os til under 

arbejdet: Afklaring omkring hvilke dyr der skal udsættes (gerne hurtig afklaring), den dårlige 

telefondækning, afdækning af oplevelsesværdier, hegnet, m.m.   

 

 

Med venlig hilsen 

 

Erik Dylmer 
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Deltagere: 

Bestyrelsesmedlem Indstillet af 

Ole Nielsen (formand)  

Rune Kristensen Silkeborg Kommune 

Pernille Ingemann  Danmarks Naturfredningsforening 

Annie Pedersen Dansk Ornitologisk Forening 

Ann Toft Kristensen Spejderne 

Susanne Madsen Danmarks Jægerforbund 

Jan Nielsen Dansk Orienteringsforbund 

Lone Høgholt Dansk Islandshesteforening 

Rikke Agerskov Danmarks Idrætsforbund 

Frits Vistisen DGI 

Marianne Gjørtz Hougaard Museum Silkeborg 

Jon Nygaard Rahr  Trailrunning Silkeborg 

Niels Månsson Kompedallejren 

Bjørn Djupvik  Danmarks Vilde Natur 

Charlotte Aaby Foreningen Bevar De Danske Skove 

Jan Pedersen Dansk Polarhunde Klub 

Preben Valbjørn Thorning Skovløber Laug 

Stine Wraae Bach Dansk Botanisk Forening 

Heiko Buch-Illing Outdoor Institute 

 

Afbud 

Bestyrelsesmedlem Indstillet af 

Renee Kristensen  Dansk Ride Forbund 

Jørgen Krog Friluftsrådet 

 


